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Referat af Bestyrelsesmøde i DOF Nordvestjylland, afholdt tirsdag den 23. januar 2024, på 
Frøslev Skole, Elsøvej 240, 7900 Nykøbing Mors

Til stede: Martin (MHH), Henrik (HHN), Jes (JG), Jens Kristian (JKK), Jan (JSK), Jens (JF), Aase 
(AABK).

Fraværende: Gerner (GM), Majken (MB), Thomas (TB), Kirsten Marie (KMH).
…………………………………………………………………………………………………………

Ad 0.      Velkommen og korte nyheder fra alle  

Som aftalt på seneste bestyrelsesmøde indledtes mødet med en kort nyhedsrunde fra alle. 
MHH: Har deltaget i vinterpunktælling. HNN: Har deltaget i projekt Vestlige Vejler og projekt på 
Esbjerg havn. JF arbejder på kalenderen Fugle i Danmark og Norden for 2025 samt bogudstilling i  
marts på Johannes Jensen museet. JKK oplyste, at havørnene har bygget ny rede på Mors tæt på den 
tidligere rede. JSK arbejder på tur til Øland i samarbejde med Hanstholm Rejser og DOF Nord-
jylland. Der er p.t. 16 tilmeldte traneturen, der arrangeres af Hanstholm Rejser. Endvidere har han 
arbejdet med regnskabet. Endvidere arbejdes på tur til Polen i 2025.

Ad 1.         Den endelige godkendelse af referat fra det seneste møde, den 23. oktober  

Referatet godkendtes.

Ad 2.         Godkendelse af dagsorden  

Bestyrelsen godkendte den udsendte dagsorden. 

Ad 3.         Nyt fra bestyrelsen  

Punktet indledtes med en snak om den kommende generalforsamling den 24. februar. På valg er 
MHH, JSK og JG. MH Og JSK genopstiller. JG havde tilkendegivet, at han ikke ønskede at gen-
opstille, men flere af bestyrelsesmedlemmerne opfordrede ham til at overveje det igen. Han havde 
dog nogle ønsker til fremtidige bestyrelsesmøder, som han mente var vigtige for at genopstille:

1.  Længere (2-3 timer lange) møder.
2.  Ingen info – kun diskussioner
3.  Indkald møde på forhånd dato
4.  Dagsorden ifht sager og ikke en copypaste
5.  Læsebreve/indlæg i lokalaviser/tvmidtvest
6.  Sager følges til dørs
7.  Færre sager, men gøres færdige
8.  Årlig samtale med DOF hovedbestyrelse
9.  Taskforce/coaching til forbedring af foreningsarbejdet. DIG har fx noget som kunne inspirere!

Bestyrelsen udtrykte deres villighed til at arbejde ud fra ovennævnte punkter. AABK gjorde dog 
opmærksom på, at bestyrelse arbejder ud fra en Forretningsorden, hvori det er fastlagt, hvilke faste 
emner der skal diskuteres på et bestyrelsesmøde. 

Herefter accepterede JG at genopstille til bestyrelsen.



Følgende suppleanter er på valg: MB, TBN og GM. MB genopstiller ikke. MHH undersøger, om 
TBN og GM genopstiller og melder tilbage til AABK, så dagsordenen kan lægges på hjemmesiden.

EH genopstiller som revisor.

MHH udarbejder årsberetning og beder om, at hvert medlem af bestyrelsen sender input til beret-
ningen. 

JF mente, at en fuglestation i Hanstholm er en stor opgave. Måske kunne det laves i en ”light”  
udgave. Der kan eventuelt søges LAG midler på Mors. Andre kan eventuelt inviteres til at deltage i  
den allerede nedsatte gruppe, der består af JG, HHN og JF. 

Nævne på generalforsamlingen at bestyrelsen vil prøve at kvalificere opgaverne fremover. Vigtige 
projekter er hundelov, windsurfing, fuglestation light i Hanstholm, fugletællinger. 

AABK tjekker, om hun har booket det store mødelokale i Frøslev til selve generalforsamlingen.

Vedrørende testmøller i Østerild har Hans Meltofte meddelt, at DOF’s naturpolitiske udvalg anbe-
faler,  at  møllerne  placeres  i  Østerild  og  ikke  i  Ballum.  Det  overvejes,  om  der  på  general-
forsamlingen skal udarbejdes en resolution om, at DOF NV ikke er enige i beslutningen om Øster-
ild. 

JKK opfordrede til, at DOF NV kortlægger, hvor der ikke må surfes. 

Et task force kunne være et miljøpoliti.

JSK anbefalede, at alle emner, der er diskuteret på Visionsmødet, skal diskuteres på bestyrelses-
møder. 

JKK vil gerne have emnet kørselsgodtgørelse med på næste bestyrelsesmøde.

Ad 4.      Feltprojekter NP Thy mm  

Sortgrå ryle tælling havde været en god dag. Dog var maden ikke blevet rost. HHN vil gerne have  
maden opgraderet igen. Tages op på næste møde.

Ad 5.      Beretning fra arrangementsudvalget, herunder gråmejserne  

Ikke behandlet på mødet. 

Ad 6.      Aktuel status for medlemstal, nyheds- og velkomstbrev, henvendelser via hjemmeside  

Ikke behandlet på mødet.

Ad 7.      Naturpolitisk udvalg  

Ikke behandlet på mødet.

Ad 8.      Økonomi  

JSK gennemgik udkastet til årsregnskabet for 2023. Regnskabet blev godkendt og underskrevet af 
bestyrelsen.



JSK gennemgik udkast  til  budget for 2024. Der var nogle rettelse til  udkastet.  JSK tilretter  og  
sender det til bestyrelsen med de vedtagne rettelser. 

Der var i budgettet for 2023 afsat et beløb til afholdelse af 50 års jubilæet i DOF NV. Flere besty-
relsesmedlemmer mente,  man skulle  droppe en festligholdelse,  da det  ikke blev afholdt  på det  
tidspunkt, det var.

Ad 9.      Hjemmeside og Facebook  

Ikke behandlet på mødet.

Ad 10.       Kommende møder i 2024  

Mødestrukturen for møderne i 2024 blev diskuteret. Hvor mange møder skal der afholdes? Skal der 
stadig afholdes online møder? 

Der bør være så få punkter som muligt på møderne. Online møder kan bruges til klassiske punkter,  
og de fysiske til diskussioner. Eventuelt kan man på sigt invitere eksterne deltagere med på nogle af  
møderne. Sigrid har tilbudt at komme og deltage i et møde, dette kunne eventuelt være på næste  
Visionsmøde. Hun kan eventuelt komme med et oplæg på mødet.

MHH sender forslag ud til mødedatoer i 2024, så bestyrelsen kan reservere disse.

Ad 11.       Eventuelt  

Intet til referat.

Referent
Aase Busk Kristensen


